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Goedemiddag, 

 

Ik wil iedereen hier vandaag van harte welkom 

heten in het ledenrestaurant, in de Tweede 

Kamer. Sommige van u vragen zich wellicht af 

waarom u hier bent.  

 

Als Voorzitter heb ik de eer om niet alleen 

Kamerleden bij hun afscheid te mogen 

toespreken maar ook enkele 

Europarlementsleden. Misschien begint het al te 

dagen waarom u hier bent. 

 

Het is altijd een beetje een gek moment. U heeft 

tenslotte in juni al afscheid genomen van uw 

collega’s en vrienden in het Europees Parlement.  
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Dus vandaag mag ik u, in aanwezigheid van uw 

geliefden, familie en vrienden die u in al die 

jaren hebben gesteund, trakteren op lovende 

woorden over uw inzet als 

volksvertegenwoordiger.  

 

Ik begin op alfabetische volgorde en start met u, 

meneer Huitema. 

 

Beste Jan, 

 

De afgelopen 10 jaar ben jij Europarlementariër 

geweest namens de VVD in Brussel. En nu is het 

tijd voor jou om iets nieuws te gaan doen. Zelf 

gaf je aan dat je nog niet weet wat je zou willen 

doen. Daar ga je in de melkput over nadenken.  

 

Niet alleen ben jij de afgelopen jaren in het 

Brusselse actief geweest. Je werd ook verwacht 

op je eigen melkveehouderij. Vijf jaar geleden 

nam jij het bedrijf met 130 melkkoeien over. Een 
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echte familieboerderij in Makkinga in het mooie 

Friesland. Dat het boerenleven er bij jou met de 

paplepel is ingegoten wist iedereen in Brussel. 

Hoe kan het ook anders.  

 

In 2014 was de slogan van jouw campagne: 

‘Brussel kan wel wat boerenverstand gebruiken’.  

En dat hebben ze in Brussel zeker gemerkt.  

 

Naast het boerenverstand had je ook uitstekend 

politiek gevoel. Je collega’s roemen je om je 

open en eerlijke manier van politiek bedrijven. 

Ze wisten je ook goed te vinden als er 

onderhandeld moest worden en ze er even niet 

uitkwamen.  

 

Jij weet precies hoe de hazen lopen. En daar 

maakte je goed gebruik van. Zo mogen, mede 

dankzij jouw inzet, vanaf 2035 in Europa geen 

nieuwe auto's meer worden verkocht die CO2 

uitstoten. 
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Door al je ervaring heb jij ook geleerd een lange 

adem te hebben. Ook dat hoort bij Brussel.  

Want jij bent jarenlang bezig geweest voor de 

toelating van Renure als kunstmestvervanger.  

In jouw ogen een ‘lichtpuntje in de huidige 

mestcrisis’. Net voor je vertrek heeft de 

Europese Commissie het Renure-voorstel 

goedgekeurd. Het is de kroon op je werk.  

 

Jan, je hebt zelfs een medaille gekregen omdat 

je 10 jaar lid van het Europees Parlement bent 

geweest. Ik kan je verzekeren dat wat ik je nu 

ga uitreiken, die medaille zeker gaat overtreffen! 

 

Want het heeft namelijk Zijne Majesteit de 

Koning behaagd om je te benoemen tot Ridder in 

de Orde van Oranje-Nassau. Mag ik je verzoeken 

om naar voren te komen? 
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Succes in de melkput. Ik denk dat het wel goed 

gaat komen. Het ga je goed.  

 

 

De volgende die aan de beurt is, is meneer Tang. 

 

Beste Paul, 

 

Je hebt een indrukwekkende parlementaire staat 

van dienst. Want niet alleen was jij de afgelopen 

10 jaar Europarlementariër voor de PvdA, ook 

ben je Kamerlid geweest. Je zou kunnen denken, 

dan heb je alles wel gehad. Maar nee, want sinds 

mei dit jaar heb jij een nieuwe functie als 

wethouder in de stad Almere.  

 

Niet alleen ben je een echte politicus. Je bent 

ook een geboren econoom. Dat bleek meteen al 

tijdens jouw maidenspeech in 2007. Je was toen 

kersvers Kamerlid en nam deel aan het debat 

over, hoe kan het ook anders, topinkomens.  
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Je hele maidenspeech ging niet over jou als 

persoon en je drijfveren. Het ging over de 

inhoud, over jouw grote verontwaardiging voor 

de torenhoge beloningen van topbestuurders. De 

voorzitter maakte na je maidenspeech deze 

opmerking: ‘Ik meen dat uit uw maidenspeech 

grote belangstelling spreekt voor het onderwerp. 

Ik feliciteer u graag als eerste hiermee.’ 

 

En zo hebben we jou als Kamerlid leren kennen. 

Je bent inhoudelijk gedreven, dol op cijfers en 

laat je niet gek maken. Ook als het even tegen 

zit zet jij je schouders eronder en richt je je weer 

op de inhoud.  

 

Dat is wat jij de afgelopen 10 jaar in Brussel ook 

hebt gedaan. Je bent bezig geweest met het 

aanpakken van de belastingparadijzen en je 

zette je in voor eerlijke belastingen en duurzame 

financieringen.  
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Zo bracht je in 2018 een rapport uit over een 

eerlijker en doelmatiger grondslag voor belasting 

van de winsten van multinationals en was je 

rapporteur richtlijn belasting op digitale diensten. 

Een mooie prestatie.  

 

Tijdens de campagne voor de Europese 

verkiezingen van 2014 vergeleek jij je rol als 

politicus met die op het voetbalveld. Je bent 

geen spits maar een spelbepalende 

middenvelder. Iemand die weet hoe je een team 

moet neerzetten om naar voren te kunnen en 

optimaal te presteren.  

 

We kunnen inmiddels wel constateren dat jij als 

delegatieleider van de PvdA fractie in Europa dat 

ook heel goed hebt weten te doen.  

 

Beste Paul, jouw verdiensten zijn de afgelopen 

jaren niet onopgemerkt gebleven. Want het 
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heeft namelijk Zijne Majesteit de Koning 

behaagd om je te benoemen tot Ridder in de 

Orde van Oranje-Nassau. Mag ik je verzoeken 

om naar voren te komen?  

 

 

Dan kom ik bij mevrouw Tax van de PvdA. 

 

Beste Vera, 

 

Of moet ik zeggen Prinses Vera… 

Want jij bent vorig jaar tot eerste Prinses 

Carnaval benoemd in de gemeente Venlo. 

Daarmee schrijf je geschiedenis. En het past ook 

bij wie je bent: je hebt lef, bent creatief en je 

wilt graag het verschil maken.   

 

In Venlo begon je aan je politieke carrière als 

gemeenteraadslid en later ook fractievoorzitter 

van de PvdA. 
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Je had twee regels voor jezelf: ‘ één: altijd met 

rechte rug het debat in gaan, zonder te veel 

concessies te doen. Je vindt wat je vindt, en daar 

sta je voor. En twee: moet het politieke werk je 

meer energie opleveren, dan dat het kost.’  

 

Helaas kwam daar in 2017 toen je wethouder 

was een einde aan. Het viel je zwaar dat jij je 

functie als wethouder moest neerleggen. Je 

vrienden en familie, een aantal zijn hier vandaag 

aanwezig, hebben je door die lastige periode 

heen gesleept.  

 

En zoals het gaat in de politiek stroomt het bloed 

waar het niet gaan kan. In 2019 werd je gekozen 

als Europarlementariër voor de PvdA.  

 

De afgelopen jaren ben jij in Europa vooral bezig 

geweest met het belang van de regio. Je weet 

als geen ander hoe belangrijk de regio is voor 

Nederland, maar ook voor heel Europa.  
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Dat jezelf uit de Regio komt zie je dan ook als 

groot voordeel. Het helpt je in je werk om de 

politiek-culturele verschillen tussen de lidstaten 

te begrijpen. Het vergroot je kansen om tot een 

goed resultaat te komen.  

 

Ook op gebied van duurzaamheid, transport en 

gelijkheid ben jij de afgelopen jaren actief 

geweest. Zo zat je in de Commissie vervoer en 

toerisme en was je plaatsvervanger in de 

commissies regionale ontwikkeling en de 

vrouwenrechten en gendergelijkheid.  

 

Vanuit die positie heb je bijgedragen aan 

wetgeving voor de verduurzaming van de 

scheepsvaart en de wet die de loonkloof tussen 

mannen en vrouwen moet dichten.  

 

Beste Vera, na 5 jaar ‘Champions League’ 

gespeeld te hebben zit het er voor jou op. Maar 

na vandaag ben jij niet alleen Prinses Carnaval.  
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Het heeft namelijk Zijne Majesteit de Koning 

behaagd om je te benoemen tot Ridder in de 

Orde van Oranje-Nassau. Mag ik je verzoeken 

om naar voren te komen? 

 

Ik ben aangekomen bij de laatste toespraak van 

vandaag mevrouw In ’t Veld.  

 

Beste Sophie, 

 

Ook van jou kan ik wel stellen dat jij een lange 

staat van dienst hebt gehad. Want jij bent 

Nederlands langstzittende Europarlementariër. 

En dat is een prestatie op zichzelf.  

 

Maar liefst 20 jaar lang ben jij lid geweest van 

het Europees Parlement. Europa zit in je DNA. 

Het is dan ook geen wonder dat je minstens 6 

talen spreekt.  
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Jij kent het reilen en zeilen in Brussel als geen 

ander. Je bent recht voor z’n raap en staat 

bekend om je felheid en je passie.  

 

Je begon je loopbaan in Brussel als D66- 

medewerker van Europarlementariër Johanna 

Boogerd-Quaak. Daar kwam in 2004 verandering 

in toen jijzelf verkozen werd in het Europees 

Parlement.  

 

Vanaf het moment dat jij zelf als 

Europarlementariër aan de slag mocht gaan, heb 

jij je met hart en ziel ingezet voor de waarden 

van de Europese Unie. Je schreef er zelfs een 

boek over: ‘Een Europees ID’.  

 

De afgelopen jaren ben je onder andere actief 

geweest op gebied van privacy. Zo ben je in 

2022 rapporteur geweest van de 

onderzoekscommissie naar spionagesoftware 

PEGA.  
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Maar ook ben je voorzitter geweest van de EP-

monitoringsgroep die toeziet op de naleving van 

democratie, rechtsstaat en fundamentele 

rechten. Zo heb je verschillende lidstaten 

bezocht waar de Europese waarden onder druk 

staan.  

 

De afgelopen 20 jaar heb je veel werk verzet in 

Europa en dat is niet onopgemerkt gebleven.  

Want het heeft namelijk Zijne Majesteit de 

Koning behaagd om je te benoemen tot Ridder in 

de Orde van Oranje-Nassau. Mag ik je verzoeken 

om naar voren te komen? 

 

 


